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Vážení spoluobčané, 

 
Dovolte mi, abych Vám jménem  zastupitelů obce a také jménem svým popřál všem 

k nastávajícím vánočním svátkům a novému roku hodně zdraví, spokojenosti a osobních 

úspěchů.  

Máte-li zájem o zveřejnění 
příspěvku ve zpravodaji, zašle-
te je prosím na níže uvedenou 
e-mailovou adresu. Má-li 
kdokoli z občanů Pusté Polomi 
zájem na spolupráci při tvorbě 
ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-
li připomínky, náměty, rady a 
doporučení – velmi rádi si je 
vyslechneme.  
 
Redakční rada zpravodaje: 
Mgr. Vlastimil Hrádek 
Mgr. Jaroslav Krajzl 
Mgr. Irena Čechová 
Miloš Kupka 
RNDr. Jiří Čech 

urad@pustapolom.cz 

Pokud se zpravodaj ne-
dostane k Vám domů, 
můžete si jej vyzvednout 
na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla 

bude 15. 3. 2016 

 

Nadešel čas bilancovat první rok práce nového 

zastupitelstva v uplynulém roce 2015. Zvolené za-

stupitelstvo obce  pokračovalo v započatém trendu 

zlepšování  vzhledu obce, poskytování služeb obča-

nům a životního prostředí obce a jejího bezpro-

středního okolí. Tato činnost je však limitována 

finančními prostředky. 
 Přesto se nám podařilo dokončit nebez-

pečnou křižovatku ulic Poštovní , Kyjovická a Liho-

varská o další zkvalitnění celé dopravní situace po-

žádáme Moravskoslezský kraj. Zároveň jsme upravi-

li bezbariérové přístupy na autobusovou zastávku.  

Mimo jiné jsme se zapojili do petice proti přehnané-

mu průjezdu nákladních aut přes naši obec. 

V posledních měsících se situace opravdu zlepšila. 
 Další stavbu, kterou se podařilo dokončit 

a zkolaudovat, je výstavba sanitárního kontejneru 

v oblasti hasičského areálu. Sociální zařízení využíva-

jí při svých akcích jak hasiči, myslivci, tak také obec-

ní úřad. 
 V letních měsících jsme získali dotaci 4.9 

milionů z Moravskoslezského kraje na největší stav-

bu letošního roku a na další pokračováni splaškové 
kanalizace v oblasti ulice Na Kuty a Hluška tvz. 

stoka EA - BA.  Stavba byla začátkem srpna zaháje-

na , koncem listopadu dokončena  a napojena na 

ČOV za lihovarem, přestože jsme museli pozměnit 

projekt. V roce 2016 kdy bude stavba zkolaudována 

se na tuto část může napojit až 24 rodinných dom-

ků a bytovka . Celkové náklady budou cca 7.8 milio-

nů. Začátkem ledna podáme žádost na druhou eta-

pu splaškové kanalizace u ministerstva životního 

prostředí z Evropských fondů na dokončení celé 

kanalizace v naší obci. Věřím ,že naše žádost bude 

schválená a získáme finanční prostředky ve výši  

64% celkových uznatelných nákladů stavby.     
 Vzhledem k tomu , že se MŠ a ZŠ Pustá 

Polom potýká s nedostatkem učeben, je připraven 

projekt na půdní vestavbu dvou učeben v budově 

ZŠ .Také na tuto stavbu budeme žádat dotaci ten-

tokrát u ministerstva školství ve výši 85%.   
 Vedení obce má maximální zájem podpo-

rovat rozvoj činnosti všech dobrovolných složek a 

spolků  v obci. Bude proto v rámci schváleného 

rozpočtu na rok 2016 podporovat finančně jejich 

činnost, která by měla zviditelnit obec  Pustá Polom 

v rámci celého regionu. Připomenu jenom opravu 

fasády na kostele sv. Martina, úpravu v hasičském 

areálu, úpravu v areálu myslivců, přístavbu v areálu 

Sport – Clubu a další menší stavby, kterým pomohly 

příspěvky obce.  Na podporu aktivit složek a spolků 

jsou i pro rok 2016 vyčleněny finanční prostředky. 
 Chtěl bych poděkovat všem občanům, kteří 
v průběhu roku pomáhali zvelebovat vzhled naší obce 

při úklidu veřejných prostor před svými domky a 

aktivně se zapojovali do veřejného života v obci. 
                                                                                          

Závěrem Vám všem ještě jednou přeji vše nejlepší. 

 

Vladimír Grussmann, starosta obce 
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Starosta Vladimír Grussmann 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Tietzová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Miloš Kupka 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 

Vedoucí ČOV Miloš Kupka 553 666 958 vedoucicov@pustapolom.cz 

Společenská kronika obce    

Hořenková Kucosová Lenka 

Gajdová Eliška  

Urbančík Petr    

Šindlářová Klára    

 
V roce 2015 se odstěhovalo 

34 občanů 
 

 
Hodně zdraví a spokojenosti 
 

97 let Grossmann Adolf 

95 let Střížová Marie 

94 let Škrobánek Eduard 

93 let Hečková Marie 

93 let Holišová Helena 

91 let  Rašková Květoslava 

91 let Šústek Josef 

91 let    Tížek Blahomír 

91 let Vindišová Marie 

90 let Maturová Věra 

90 let Vaněk Alexander 

88 let    Holušová Jaroslava 

88 let    Kubíčková Vlasta 

88 let    Stonišová Ludmila 

88 let    Stoupencová Drahomíra 

88 let    Tížková Milada 

88 let    Blažejová Věra 

87 let Vlčková Ludmila   

86 let    Gygarová Vlasta 

86 let    Havrlatnová Věra 

86 let    Šindelek Josef 

86 let    Tížková Marie 

85 let    Kopcová Marie 

 
Nemáte-li zájem o zveřejnění ve společen-

ské kronice, sdělte tuto skutečnost na 

evidenci obyvatel Janě Kotalové, telefon 

553 666 952. 

Malé vítáme,  

rodičům blahopřejeme!  

 
Szuhaj David 

Lazecký Kryštof 

Pokorná Miriam 

Pořízek Ondřej  

Grussmann Marek 

Klapec Daniel 

Kotala David 

Kotala Tomáš 

Kotilínková Lucie 

Rašková Lucie 

Dostálová Markéta 

Grussmannová Julie 

Mareš František  

 

Budeme na Vás vzpomínat… 
 

Stanošková Ida   

Havrlantová Jaroslava 

Žůrek Alois    

Pavelek René     

Grossmannová Františka  

Lazecká Blanka     

Matura Leopold  

Bymová Zdeňka  

Herodesová Marie  

Sýkora František  

Schindler Josef 

Vaverková Marta 

Planka Antonín 

Šústková Marie 

Kozyková Hedvika  

 
Nově přihlášení obyvatelé 

v roce 2015 
 

Kukučová Dáša 

Kukuč Vítězslav 

Kovářová Dagmar  

Kovářová Kateřina 

Kovář Jakub  

rodina Nevřelova 

Tyč Jiří 

Krabicová Žaneta  

Zápis do 1. ročníku 
 
Zápis do 1. ročníku Základní školy Pustá Polom 

školního roku 2016/2017 se uskuteční ve dvou 

dnech, ve středu 3. února a ve čtvrtek 4. února 

2016. Vždy od 13.30 do 17.00 hod. Zápis je orga-

nizován ve dvou dnech z důvodu většího kom-

fortu pro děti a jejich rodiče. Rodiče budou  

k zápisu pozváni dopisem. 

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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Pustá Polom v číslech 
 
 Za pár týdnů budeme opět o rok 

starší a zamýšlíme se nad tím, jaký byl kon-

čící rok a co nám přinese ten příští. I my na 

obecním úřadě jsme sáhli po statistice, 

kterou vedeme. Pustá Polom  má v součas-

né době 1436 obyvatel, z toho 705 mužů a 

731 žen. Z celkového  počtu je 187 dětí 

do 15 let.  

 
Všem našim občanům přejeme všechno 

dobré a spokojené žití nejen v roce 

2016. 

 

Jana Kotalová, matrikářka 

Kamionová petice 

V měsíci říjnu byla naší obci k podpisu na-

bídnuta petice za omezení kamionové do-

pravy přes obce, které jsou na trase vozidel 

z kamenolomu v Jakubčovicích. Pan Václav 

Orlík z osadního výboru Jakubčovice, orga-

nizátor petice, ke které se připojilo bezmála 

1000 podpisů a která byla předána na kraj-

ský úřad a odbor dopravy v Opavě, nám 

zaslal navíc průvodní dopis s návrhem řešení 

dané problematiky.  

Vysvětlení problému  

 

 Obyvatele obcí na trase obsluhy 

kamenolomu Bohučovice a Tisová, ve směru 

Kyjovice – Ostrava, znepokojuje stávající 

intenzita průjezdů mnohatunových kamionů 

v obcích, která se během posledních 15 let 

neúměrně zvýšila. Upozorňujeme, že dopra-

va využívá silnice převážně III. třídy (III/4648,  

II/465, III/4692).  

 Rodinné domy v postižených ob-

cích stojí často v bezprostřední blízkosti 

v řádu několika metrů od těchto komunika-

cí. Z toho je patrné, že silnice ani obce  

nejsou stavěny pro takovou dopravní zátěž. 

Kamiony způsobují enormní zatížení hlukem, 

otřesy, prašností a v neposlední řadě niče-

ním komunikací. Navíc někteří řidiči kamio-

nů ohrožují bezohlednou jízdou ostatní 

účastníky silničního provozu, znečišťují okolí 

vyhazováním odpadků z oken apod.  

 Přibližně před 2 lety bylo realizo-

váno opatření, kdy byl provoz omezen jed-

nosměrně ve směru od kamenolomu do 

Ostravy. Toto opatření bylo řidiči igno-

rováno, až do srpna 2015, kdy se na 

trase událo několik dopravních nehod a 

narostly stížnosti občanů Jakubčovic. 

Poté začala PČR represivně porušování 

zákazů vjezdu řešit a porušování zákazu 

vjezdu ubylo. Tím se alespoň částečně 

situace zlepšila.    

 

Navrhujeme 

 

 Přesměrovat veškerou doprav-

ní obsluhu z kamenolomu Bohučovice  

ve směru Ostrava na trasu silnic I. a II. 

tříd ve směru Kylešovice – obchvat 

Opavy – Komárov - prodloužená Rudná 

I/11. Zde by bylo vhodné rozšířit a zpev-

nit část komunikace III/4843 mezi kame-

nolomem a Chvalíkovicemi v délce  
3 km. Zavést v prostoru mezi Opavou, 

Ostravou a Bílovcem zónu úplného zá-

kazu vjezdu pro nákladní automobily, 

mimo zásobování. Tím zamezit vjezdu 

do této oblasti i obsluze lomu Tisová 

od komunikace I/57 na trase Skřipov - 

Jakubčovice - Ostrava a Skřipov – Bílo-

vec. 

 

Pokud by tento návrh nebylo mož-

né realizovat – žádáme následující 

opatření: 

 
Zajistit neprodleně dodržování zákazu 

vjezdu vozidlům nad 30t ve směru Jakub-

čovice - Ostrava kontrolním elektronic-

kým zařízením (kamera, fotopast aj.) při 

vjezdu do Jakubčovic. Rozšířit stávající 

zákaz vjezdu (silnice II/463 u vjezdu ze 

silnice I/57 směr Skřipov - Bílovec) také 

na silnici III/4631 Skřipov - Jakubčovice. 

Z důvodu rozšíření možnosti zásahu 

příslušníky PČR proti řidičům porušují-

cím zákaz vjezdu navrhujeme osadit pří-

slušné dopravní značky i u výjezdu z obcí 

Hlubočec, Pustá Polom, Kyjovice a Dolní 

Lhota ve směru na Ostravu. Upozorňuje-

me, že v obci Zátiší při výjezdu směr 

Vřesina je na silnici III/4692 most, který je 

označen hmotnostní cedulkou 22t bez 

rozšiřujícího značení. To znamená, že i 

tato komunikace by měla být z obou 

stran označená značkou zakazující vjezd 

vozidlům s celkovou hmotností nad 22t. 

Vyměnit zničené povrchy silnic 

v dotčených obcích za účelem snížení 

hluku. V obcích jsou většinou různě pole-

pené povrchy od minulých staveb plynofi-

kací apod. Tyto staré mnohdy sednuté 

záplaty způsobují nadskakování náprav a 

tím hluk zejména od prázdných kovových 

nákladových prostorů. Vybudovat chod-

ník na hřbitov v Jakubčovicích z důvodu 

bezpečnosti chodců. Nejen starší lidé se 

neodváží vydat na hřbitov z důvodu oba-

vy o svou bezpečnost, cítí se tak omeze-

ní. Obec má tento chodník v ÚP, avšak 

nemá na realizaci dlouhodobě prostřed-

ky. Regulovat dopravní obsluhu kameno-

lomů po těchto komunikacích jen na 

pracovní dny od 6-16 hodin. Zajistit, aby 

vozidla nemohla opustit areál obou ka-

menolomů bez oplachtování nákladového 

prostru u všech frakcí. Momentálně toto 

opatření dopravci používají jen výjimečně 

a za auty zůstává vznos prachu. Ze strany 

kamenolomu zajistit, aby auta neopustila 

areál lomu bez účinného očištění. Zajistit 

v obcích na trase přednostní jarní očistu 

silnic pokud možno před zahájením pro-

vozu kamenolomu a průběžnou očistu 

během roku, např. v intervalu 1 měsíc 

z důvodu vysoké prašnosti v obcích. Žá-

dáme o společné jednání se zástupci do-

tčených orgánů, starosty dotčených obcí, 

osadním výborem v Jakubčovicích (petiční 

výbor) a případně s dopravci. 
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 Česko má problémy s lokálními 

topeništi dlouhodobě, právě nevhodné 

spalování je největší měrou odpovědné za 

obsah rakovinotvorných látek v ovzduší. 

Proto stát masivně podporuje výměnu 

starých kotlů za nové. Do roku 2022 musí 

kvůli přísnějším podmínkám změnit to-

peniště až 420 tisíc domácností. Proto 

ministerstvo životního prostředí nabízí 

dotaci na výměnu kotlů pro domácnosti a 

do výše 70-80 %  uznatelných nákladů. 

  První výzva proběhne v roce 

2016-2017 a bude určena na výměnu stá-

vajících kotlů s ručním přikládáním za 

moderní nízkoemisní automatické kotle na 

uhlí, biomasu nebo jejich kombinaci, plyno-

vé kondenzační kotle anebo za tepelná 

čerpadla. Výměnu musí provádět speciali-

zovaná firma, která Vám většinou pomůže 

s dokumentací i s podáním žádosti na 

krajském úřadě. Zvažte tuto nabídku a 

přispějte velkou měrou ke zpříjemnění 

života v naší vesnici.  

 Dobrou zprávou je, že v příštím 

roce 2016 se nebude zvyšovat poplatek za 

odpady díky dosaženým dobrým výsled-

kům. Doufejme, že i tato skutečnost pře-

svědčí o výhodnosti třídění odpadů také ty 

občany, kteří dosud odpad netřídí a 

zejména ty občany, kteří takový odpad 

dokonce spalují bez ohledu na zdraví 

všech ostatních občanů a na životní pro-

středí v naší obci. Za dosažené výsledky je 

nutno velmi poděkovat naprosto všem, 

kteří se na třídění odpadů podílejí a popřát 

v novém roce pevné zdraví, pohodu a 

mnoho úspěchů. 

Komise životního prostředí  

Oldřich Čerbák, Radomír Pastrňák 

 Topná sezóna je v plné síle a je 

to v naší obci pořádně znát. V podvečer, 

kdy se začíná více topit, se vesnice ponoří 

do hustého štiplavého kouře. To dokáže 

několik nezodpovědných občanů, kteří 

neberou ohled na své okolí. Pohybovat se 

v tuto dobu venku je životu nebezpečné a 

spalování plastů a jiného odpadu nebez-

pečné je.  

 Všichni víme, že se tak často 

děje, ale zatím na tyto hříšníky není metr, 

i když zejména sousedé těchto občanů 

velmi dobře vědí o koho se jedná. Toto 

může změnit zřejmě již od příštího roku 

novela zákona o ovzduší, kterou připravi-

lo ministerstvo životního prostředí. Jedná 

se o kontroly kotlů přímo v domácnos-

tech. Úředníci obcí s rozšířenou působ-

ností dostanou do ruky účinnou metlu na 

majitele domů, kteří obtěžují okolí spalo-

váním plastů, odpadků a jiných škodlivých 

látek nebo nedokonalým spalováním uhlí 

a uhelných kalů, které jsou zakázané. 

Kontroly mohou přijít bez ohlášení na 

základě vlastního podezření nebo na ohlá-

šení jakékoliv osoby. Toto podezření 

musí být podloženo nějakým důkazem, 

nejčastěji videozáznamem či fotografiemi 

dotyčných nemovitostí. Ke kontrole bude 

moci dojít jen na základě důvodného a 

opakovaného podezření. Nevpuštění 

úředníků ke kontrole může majitele ne-

movitosti přijít až na pokutu 20 tisíc Kč a 
případně až 50 tisíc Kč, pokud se prokáže 

spalování nelegálního paliva. Do konce 

roku 2016 si musí občané nechat provést 

kontrolu technického stavu kotle. Revize 

bude platit 2roky. Pokud občan při kon-

trole doklad nepředloží, může dostat 

pokutu až 20 tisíc Kč.  

Komise životního prostředí 

 Vánoce, Vánoce, Vánoce při-

cházejí... Jo! Vánoce nejsou Velikonoce 

nebo nějaký jiný svátek, např. Václav. 
 Za prvé jsou delší a za druhé 

jsou posledním svátkem před koncem 

každého roku. Zkrátka svátky dárků, 

radosti, očekávání, pohody atd. Všichni si 
přejeme Vánoce klidné, krásné, spokoje-

né a plné pohody, a aby takové byly si 

přejeme i my hasiči nejen pro sebe, ale i 

pro všechny ostatní kolem nás. My Vám 

nenapečeme cukroví, nepřineseme dárky 

nebo kapra, ale budeme btít nad vašim 

bezpečím.  
 Člověk je tvor, který dělá chy-

by, kolem máme spoustu techniky, která 

může zapálit, vymknout se nám z rukou 

Hasiči 

když to nejméně čekáme, a oheň je na 

střeše. Proto jako každý jiný den i o Váno-

cích budeme držet pohotovost, abychom 

co nejrychleji pomohli všem, kteří to nedej 

Bože budou potřebovat. To máme oproti 

jiným organizacím navíc. Do konce roku 

zbývá jen pár dní a my uvažujeme, co se 

nám podařilo nebo nepodařilo, co udělá-

me přístí rok. My hasiči všechno vyhodno-

tíme 8. ledna 2016 na výroční schůzi sboru 

dobrovolných hasičů. I dyž jsme nedosáhli 

žádných mimořádných výsledků třeba na 

soutěžích jak mládeže, tak dospělých, 

přesto je za námi spousta práce. Podpořili 

jsme svou účastí všechny důležité akce v 

obci a můžeme konstatovat, že po loň-

ských volbách do zastupitelstva a zvolení 

starosty naše spolupráce dále dobře pokra-

čuje jako za minulého vedení. Děkujeme 

obci za spolupráci, jak má být, děkujeme 

všem příznivcům z řad podnikatelů, kteří 

nám přispěli na činnost jak finančně, tak 

materiálně a těšíme se na další spolupráci. 
 Krásné a spokojené Vánoce, do 
nového roku všechno nejlepší, hodně zdraví 

a ať se nám všem vyhýbají nepříjemné a 

nezvládnutelné situace. 
 V příštím roce vás zveme na tra-

diční Hasičský ples, který se koná 23. ledna 

v rest. U Krčmářů a na tradiční chování 

BASY 20. února na stejném místě. 

  

Za sbor dobrovolných hasičů  

starosta Zdeněk Štalmach. 
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Misijní štrůdlování... 

 
V  neděli 18. října u nás ve farnosti Pustá 

Polom proběhla akce "Misijní štrúdlování". 

Na začátku stála domluva jen pár rodinek, 

že zkusíme děti zapojit do trochu jiné 

aktivity pro pomoc druhým. 

 
 V neděli před misijní akcí měl pan farář 

promluvu na dětské mši, aby děti pomohly 

svým maminkám při pečení, strouhání 

jablek a mytí nádobí. Samy ještě neumí 

vydělat peníze, aby je mohly darovat po-

třebným, ale mohou  svou aktivitu vložit 

do přípravy dobroty, a tak  svým dílem 

pomoci potřebným lidem.  

 
O misijní neděli se zabalené balíčky sbíraly 

před kostelem do připravených krabic a 

Farnost Pustá Polom 

VÁNOCE V ROCE  

MILOSRDENSTVÍ 

 
Už vám někdo přál „kouzelné Vánoce“?  

Kouzla jsou v pohádkách. 

Takže vlastně nejsou. 

Ale zázraky jsou. Na každém kroku. 

Každé narození dítěte je zázrak. 

Pro nás věřící je zázrakem i Boží milosr-

denství, 

které se k člověku v osobě Ježíše sklání… 

 

8. prosince papež František zahájil ROK 

MILOSRDENSTVÍ. Je jeho přáním, aby 

v tomto Svatém roce každý člověk prožil 

Boží dobrotu a něhu. Jednou z velkých 

příležitostí jsou i Vánoce, kdy oslavujeme 

Ježíšův příchod na tento svět v křehkosti 

a něze Dítěte, které bude jednou provždy 

dobrotu a něhu svého Srdce otvírat všem, 

kdo se otevřou jemu. 

 

Před Vánocemi se zpovídá. Smiřujeme se 

s Bohem. V tomto Svatém roce milosr-

denství je to mimořádná příležitost třeba i 

po mnoha letech a po velkém bloudění 

otevřít se uzdravujícímu Božímu milosr-

denství a prožít obrovskou úlevu a osvo-

bození. V našem kostele v Pusté Polomi 

se bude ještě do Vánoc zpovídat v neděli 

20. prosince od 14.00 do 16.00 hodin, kdy 

bude přítomen také cizí zpovědník, a ve 

středu 23. prosince od 16.00 do 16.50 

hod. a podle potřeby též po mši svaté od 

17.45 hod. Svátost smíření je možno do-

mluvit si též individuálně na faře na tel. 

čísle 603 368 922. 

 

A přijměte i pozvání k vánočním bohosluž-

bám. Vánoční mše svatá pro děti bude 

sloužena v kostele sv. Martina v Pusté Po-

lomi na Štědrý den ve 14.30 hod. Půlnoční 

mše svatá bude na Štědrý den ve 22.00 

hod. Na Hod Boží vánoční v pátek 25.12. a 

na svátek svatého Štěpána v sobotu 26.12. 

bude mše svatá v 10.30 hod., taktéž 

v neděli 27.12. o svátku Svaté Rodiny a 

stejně tak i na Nový rok. 
Ať milosrdenství a něha narozeného Ježíše, 

skutečně přítomného a přijatého 

v Eucharistii, obejme nás i naše drahé. Ať 

se Božímu milosrdenství a jeho něze ote-

vřeme a zakusíme je nejen o Vánocích, ale i 

po celý rok a po celý náš život! 

 

o. Zdeněk Šimíček, 

Dát nebo nedat, otevřít nebo 

neotevřít ? 
 
 Myslím na tyto otázky často, i 

když procházím třeba městem a jsem 

osloven nějakou charitativní organizací, 

která se snaží získat finance pro své pro-

jekty nebo jsem osloven bezdomovcem, 

který si za mé peníze chce koupit možná 

jídlo, možná alkohol.  
 Prvně jmenované charitativní 

organizace mají svou strukturu a své fi-

nance docela průhledné a prostředky, 

které získají např. prostřednictvím Tříkrá-

lové sbírky nejdou do anonymních rukou, 

ale na pomoc lidem, kteří jsou do jisté 

míry na druhých závislí. I když ruku na 

srdce, kdo z nás je absolutně nezávislý? 

Dítě je závislé na rodičích nebo na státu. 

Zaměstnanci jsou závislí na svých zaměst-

navatelích a naopak, podnikatelé jsou 

závislí na svých zákaznících, částečně jsme 

všichni závislí na státu a stát na našich 

daních. Jsme provázaní a je to tak dobře, 

protože jsme si blíž.  
 Letos nás začátkem ledna po-

patnácté navštíví koledníčci Tříkrálové 

sbírky. Možná jim otevřete nebo možná 

ne. Možná si nad dveře necháte napsat  
K+M+B nebo možná ne( nejsou to počá-

teční písmena jmen „Tří králů“: Kašpar, 

Melichar a Baltazar, jak se lidově traduje, 

nýbrž zkratka latinského Christus mansi-

onem benedicat: Kristus požehnej tomu-

to domu). 
  V každém případě chci říct, že 

velmi obdivuji obě strany této návštěvy. 

Obdivuji koledníky a velmi jim děkuji za 

to, že "si nejdou vydělat"(i když v mnoha 

domácnostech dostanou nějakou tu slad-

kost). Mluvím z vlastní zkušenosti a vím, 

jak je těžké dětem, které koledují, vysvět-

lit, že i když se v oknech svítí a zvonek 

zvoní, nikdo nejde otevřít. Je to pro ně 

nová zkušenost, jsou konfrontovány s vře-

lým přijetím i s odmítnutím. Moc díky za ně.  

Obdivuji i vás, kteří koledníky příjímáte. I 

pro vás je to nová situace. Jsme zvyklí na 

to, že nám každý měsíc přijdou nějaké pení-

ze a mnohdy se zdráháme vzdát se toho, co 

třeba za hodinu vyděláme. Moc díky také za 

vás. 
 A tak při rozhodování, zda dát 

nebo nedat, otevřít nebo neotevřít,  přeji 

všem občanům požehnané vánoční svátky a 

v novém roce opravdu požehnání pro vaše 

domovy. 

 
PS: A jen tak na okraj, víte, že Pustá Polom 

se dlouhodobě drží na špici z jednadvaceti 

obcí našeho charitního obvodu ve štědrosti 

v Tříkrálových sbírkách? 
http :/ /hrabyne .char i ta .cz /komunitn i -

centrum-sv-k lary /tr i -kra lova-sb irka/

trikralova-sbirka-2015/ 

Jarek Krajzl 

děti je pak v průvodu na začátku mše při-

nesly před oltář. Na konci mše bylo jídlo 

požehnáno a děti se ujaly prodeje před 

kostelem. Sešlo se na naši malou farnost 

nečekaných 126 balíčků dobrot a děti i 

díky svému rozdávajícímu nadšení vybraly 

přes 8000,-Kč. Byla to moc milá akce. 

 

Za rodinky z farnosti 

Martina, Věrka, Petra, Barča 
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 Milí čtenáři Zpravodaje, aniž jsme 

se nadáli, je tady prosinec i končící rok 

2015. Zimní měsíce jsou pro zahrádkáře 

obdobím klidu, ale ne zcela bez práce. Za-

hrada po letošním suchém létě stále postrá-

dá vodu. Srážky, které doposud spadly, 

zavlažily půdu do hloubky cca 20 cm a to je 

pro stromy žalostně málo. Stromy,i když 

jsou bez listí, odpařují vodu a té je zatím v 

půdě velmi málo. Proto nečekejme na déšť 

a stromy důkladně zalijme než půda zmrz-

ne! Nejvíce vody potřebují stále zelené 

rostliny, jako jsou jehličnany, rododendrony 

aj. Dále ve sklepích kontrolujeme uskladně-

nou zeleninu a ovoce, v bezmrazých dnech 

větráme. Pečlivě posbíráme plody  napade-

né moniliózou, které visí na stromech. Rov-

něž nezapomeňte na opravu nářadí, proto-

že kvalitní a čisté zahradnické náčiní zname-

ná poloviční dřinu. Taky nezapomínejme 
nasypat semínka k přikrmení ptáků, ale až je 

souvislá sněhová pokrývka a mrzne. 
 Brambory, naše tradiční a nepo-

stradatelná plodina, patří do zemědělské 

činnosti a je málo zahrádkářů, kteří ji ne-

pěstují. Tato plodina u velkopěstitelů se bez 

pesticidů neobejde. U zahrádkářů tomu tak  

určitě (alespoň se domnívám) nebude. Při-

pomeneme si několik zásad přispívajících k 

dobré úrodě. Na podzim pozemek dobře 

vyhnojíme hnojem, na jaře před výsadbou 

dodáme do půdy ještě fosfor a draslo 

(superfosfát + draselná sůl). Pokud je půda 

z minulých let dobře hnojena, můžeme 

jarní hnojení vypustit. Brambory vysazuje-

me, když teplota půdy dosáhne nejméně 

šesti stupňů. Pro časnou sklizeň je vhodné 

brambory předklíčit. Hlízy vysazujeme 

plytce a postupně, jak nať narůstá, nahr-

nujeme. Na desetimetrový řádek vysazu-

jeme 32-34 hlíz raných odrůd. K výsadbě 

používáme zdravou a uznanou sadbu. Po 

výsadbě můžeme pozemek přikrýt bílou 

netkanou textilií proti jarním mrazíkům. 

Pozemek pro výsadbu brambor střídáme, 

abychom se vyhnuli rozšíření houbovým 

chorobám a háďátku. Pokud to je možné, 

vždy používáme uznanou sadbu a po skliz-

ni vysejeme zelené hnojení. Má ozdravují-

cí účinky na půdu. Brambory jsou náročné 

na vláhu a pokud se jí nedostává, pak 

musíme dostatečně zalévat vždy ráno 

jednou týdně. Z odrůd bych doporučil 

Colete – velmi raná, odolná proti houbo-

vým chorobám a z raných odrůd Adéla – 

je velmi odolná a chutná. 
 Milí a věrní čtenáři našich člán-

ků, tímto vám děkuji za přízeň, kterou k 

nám po celý rok chováte, i když v dnešní 
době v záplavě informací a různých speci-

alizovaných televizních i rozhlasových 

pořadů o zahrádkaření není jednoduché 

čtenáře zaujmout. Pokud jsme přispěli i 

málem, budeme rádi. S nadcházejícími 

vánočními svátky přejeme všem mnoho 

radosti i pohody. V novém roce 2016 

především pevné zdraví, úspěch v každém 

konání a zahrádkářům radost z výsledků 

své práce. 
                                                                                      

Váš zahrádkář  

Záhrádkář radí, informuje ... 

Zahradní biblický příběh ...  

 
 Jednoho dne se Bůh zeptal Sv. 

Františka .... 
Bůh: Franto, ty víš všechno o zahradách 

a přírodě, co se to děje tam dole? Co se 

to stalo pampeliškám, fialkám, sedmikrás-

kám a těm dalším věcem, které jsem před 

věky vysázel?  Měl jsem perfektní bez-
údržbovej zahradní plán. Ty rostliny rost-

ly v jakékoliv půdě, vydržely sucho a hoj-

ně se samy množily. Nektar z dlouhotrva-

jících květů přitahoval motýly, včely a 

hejna zpěvných ptáků. Očekával jsem 

tedy, že už uvidím krásné zahrady plné 

barev a květů. Ale všechno, co vidím, jsou 

zelené fleky... 
Sv.František: To všechno ten kmen, 
který se tam usadil, Pane. Říkají si Příměš-

ťáci. Začali říkat tvým květinám „plevel“, 

ze všech sil je hubí a nahrazují trávou. 
Bůh: Trávou? Ale to je tak nudné! Není 

to barevné. Nepřitahuje to včely, motýly, 

ani ptáky, jenom ponravy a žížaly. Je to 

citlivé na teplotní změny. Chtějí tihle Pří-

měšťáci opravdu aby tam rostla tráva? 
Sv.František: Očividně, Pane. Podstupují 

při jejím pěstování velké utrpení. Začnou 

každé jaro hnojit a hubí všechny ostatní 

rostliny, které se v trávníku objeví. 
Bůh: Jarní deště a teplé počasí pravděpo-

dobně způsobuje, že tráva roste opravdu 

rychle. To musí být Příměšťáci velice 

štastní. 
Sv.František: Vypadá to, že ne, Pane. 

Jakmile trochu povyroste, sekají jí někdy i 

dvakrát do týdne. 

Bůh: Oni ji sekají? Suší ji jako seno? 
Sv.František: Nikoliv, Pane. Většina z 

nich jí hrabe a dává do pytlů. 

Bůh: Do pytlů? Proč? Je to cenné? Prodá-

vají to? 
Sv.František: Ne, Pane, právě naopak. 

Platí za odvoz. 
Bůh: Tak počkej chvilku: Oni to hnojí aby 

to rostlo, a když to roste, tak to sekají a 

platí za to, aby se toho zbavili? 

Sv.František: Ano Pane. 
Bůh: Tihle Příměšťáci musí cítit velkou 

úlevu v létě, když vypínáme déšť a zapíná-
me horko. To dozajista zpomalí růst trávy 

a ušetří jim to hodně práce. 
Sv.František: Tomu nebudete věřit, 

Pane! Když tráva přestane růst tak rychle, 

vytáhnou hadice a platí ještě více peněz za 

zalévání, aby mohli pokračovat v sekání a 

odvážení. 
Bůh: Děsnej nesmysl! Alespoň že si ne-

chali nějaké stromy. To bylo ode mne 

geniální, musím se pochválit. Stromům 

narostou na jaře listy pro krásu a letní 

stín. Na podzim opadají a vytvoří přiroze-

nou pokrývku, aby zadržely vláhu v půdě a 

chránily tak stromy a keře. Navíc se roz-

loží na kompost, aby obohatily půdu. Je to 

přirozený cyklus života. 
Sv.František: Raději si sedněte, Pane. 

Místo toho je Příměšťáci hrabou na velké 

hromady a platí za jejich odvoz. 



Stránka 7 Pustopolomský Zpravodaj  

Lyžařský klub Pustá Polom 

Bůh: To není možné!! A co dělají, aby 

chránili kořeny stromů a keřů před mra-

zem a aby udrželi půdu vlhkou a nespeče-

nou? 
Sv.František: Po tom, co vyhodí listy, 

kupují něco v igelitových pytlích, co se 

nazývá mulč. Přivážejí to domů a rozsypá-

vají to na místo listů. 

Bůh: A odkud tento mulč berou? 
Sv.František: Oni kácejí stromy a roze-

melou je, aby tento mulč vyrobili. 
Bůh: Dóóóst!!! Už na to raději nechci 

myslet. Svatá Kateřino, ty máš na starosti 

kulturu. Jaký film je na programu dnes 

večer? 
Sv.Kateřina: „Blbý a blbější“ Pane. Je to 

opravdu hloupý film o ... 
Bůh: To je v pořádku, klidně to pusť. 

Myslím že jsem o tom už slyšel od Fran-

tiška. 

 
h t t p : / / w w w . e k o z a h r a d y . c o m /

dobry_vtip.htm 

  

1. ROČNÍK FICHTL POLOM KŘÁPU  

 
 Sobota 10. října rozhodně nebyla 

pro nadšence smrtících strojů poklidným 

dnem. Okolo půl třetí odpoledne vyvrcholi-
ly několikaměsíční přípravy 1. ročníku 

FICHTL POLOM KŘÁPU, který po svém 

velmi úspěšném loňském nultém ročníku 

nenechal jednoho místního občana chlad-

ným.  
 Od odpoledních hodin se 

z  okolních i dalekých měst a vesnic sjížděli 

do Pusté Polomi stroje různých značek, 

typů a modelových řad. Jak ve stoprocent-

ním originálním stavu nebo sportovně nale-

zené vytuningované mašinky. Pro účastníky 

započal velký okamžik při zapisování závod-

níků v areálu Pustopolomského Lyžařského 

klubu.  
 Organizátoři jako mravenečci 
pilně běhali, zaznamenávali a označovali 

nově příchozí do seznamu jezdců. Všichni 

zúčastnění byli podrobeni přísné technické 

kontrole a zařazení do kategorie dle stroje: 

babety 1 rychlostní, babety 2 rychlostní + 

stadiony a Jawety, fichtl KLASIK 

(„Stodolák“), fichtl SPORT („Speciál“), celý 

svět do 51 kubických cm a slečny, ženy, 

dámy, babky na čemkoliv do 51 kubických 

cm.  
 Po odstartování každé kategorie 

čekala závodníky buď osmnáctikilometrová, 

nebo dvacetičtyřkilometrová trať plná ná-

strah, mokré vozovky a štěrku. Díky dobré 

organizaci se závodníci nemuseli bát, že se 

ztratí při neznalosti trati, jelikož ke zdárné-

mu cíli navigovaly cedule, hasiči a v ranních 

hodinách organizační četa dokonce zameta-

la naplavený štěrk. Babety a ženy všeho 

věku se předháněly na kratší trati vedoucí 

z Pusté Polomi přes Kyjovice, Těškovice, 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Polom Cup 2015 
 
 V sobotu 5.12. 2015 se v areálu 

malého hřiště konal tradiční hokejbalový 

turnaj Polom cup ,tentokrát s pořadovým 

číslem 26 ! 
 Toto úctyhodné číslo staví  

sportovní akci v obci jako akci s jednou z 

největších tradic ,navíc s velice slušnou 

perspektivou do budoucna a to je dobře. 
 Proč píši s velice slušnou per-

spektivou? Protože byla v podstatě do-

končena generační výměna a na hřišti se 

pohybují hráči, kteří se z velké většiny 

narodili pár let poté, co v roce 1987 tur-

naj nesměle vznikl. Zdálo by se, že letošní 

turnaj pojede v zavedených kolejích pře-

dešlých ročníků, ale přece jen byl trochu 

odlišný a nutno říci, že ku prospěchu věci, 

ale nadále je stále co zlepšovat. 
 Ze sportovního hlediska bylo 

podstatné to, že po mnoha letech z tur-

naje odstoupilo populární mužstvo Tor-

nádo Suché Lazce, které se již hodně 

dlouho trápilo a tak jejich rezignace neby-

la až tak velkým překvapením. Nicméně je 

třeba klukům z Laczů poděkovat za jejich 

dlouholetou účast, jejich slušné a korekt-

ní vystupování a je určitě dobře, že od-

cházeli se vztyčenou hlavou a jedním 

titulem mistra. Zřejmě nadlouho posled-

ním, který opustil hranice naší obce. 
 Organizátoři tedy museli řešit 

otázku nového týmu, který by doplnil 

turnaj do obligátní šestice. Zprvu se rýso-

vala varianta z Dolní Lhoty, nakonec však 

vše skončilo v domácích luzích a hájích a 

jako zjevení se objevil LKPP(Lyžarský klub 

Pustá Polom), což se ukázalo, jako výbor-

ná volba. 

Sport 

Výškovice, Hlubočec a zpátky do Polomi. 

Ostatní kategorie si okruh protáhly 

z Hlubočce na Podvihov a až poté uháně-

ly do startovací vesnice.  
 Konečný hukot a sraz všech 

závodníků a odpadlíků na trati proběhl 

před nákupním střediskem, kde se po-
stupně ze startovní plochy autobusové 

zastávky přesunuli také zvědavci a fandící 

rodinky. Za bouřlivého jekotu obkroužili 

motorkáři Pustou Polom a vraceli se zpět 

na lyžařský areál, kde pokračovala zábava 

a proběhlo vyhlašování vítězů jdnotlivých 

soutěžních kategorií.  
 Doprovodný program - hod 

pírkem, hod motorem, „ páka“, nejdelší 

doskok a samozřejmě soutěž v pití piva, 

bavily zúčastněné společně s dobrou 

hudbou do pozdních večerních hodin. 

Tímto bych chtěla ještě jednou velice 

poblahopřát vítězům: Martinu Dalerovi (1 

rychlostní babety), Vladimíru Luckovi (2 

rychlostní babety), Petru Paznochtovi 

(„Stodolák“), Tomáši Dostálovi („Speciál“), 

Miloši Kupkovi („Celý svět“) a Zuzaně 

Urbančíkové („ Ženy“), kteří zvítězili ve 

svých kategoriích.  
 Také nesmím zapomenout na 

speciální kategorii nebo chcete-li soutěž o 
zadřený píst, která dle mého názoru vzbu-

dila největší nadšení. Cenu za nejlepší kos-

tým sladěný se závodním strojem získal 

Vodník – Tomáš Vavrečka.  
 Příští rok na podzim se tedy mů-

žeme těšit na další ročník přehlídky plné 

„Mickey Mousů“, vodníků, speciálních maši-

nek a slavnostní předávání fichlovského 

putovního poháru. Další fotografie z této 

akce naleznete na internetových stránkách 

LK: http://ski.pustapolom.cz/   

    

Nikol Hrbáčová 

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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 Druhou pozitivní věcí byl nápad 

Václava a Martina Kozelských, kteří zajištují 

zázemí turnaje, tedy vybudování stanu s 

občerstvením. Byl to dobrý tah a klobásy, 

pivo i svařené víno ze stánku mizelo rych-

lostí blesku. U přistavených laviček a stolů 

pak poseděly i rodiny, které by si asi cestu 

na turnaj nenašly. 

 Po sportovní stránce se turnaj 

vyvedl. Už to sice není tak vyhrocené 

jako v letech minulých, kdy mnohdy tekla 

i krev. Vyjímkou byl jen zápas 

Black&White s Lyžarským klubem v boji 

o postup do finále, které nakonec lépe 

zvádli lyžaři, milé překvapení turnaje. Ale 

ani oni nakonec nemohli říct „veni, vidi, 

vici (přišli jsme, viděli, zvítězili). Ve finále 

narazili na obhájce titulu HC Krčmáři a ti již 

byli nad jejich síly. Vzdorovali, ale porážce 1: 

4 nezabránili. 
 Tolik tedy reportáž z 26. ročníku, 

ročníku pozitivních změn.                    

Tomáš Ondra 

Fotbalisté SC Pustá Polom  
 
hodnotí  rok jako úspěšný,  SPORT – 

CLUB Pustá Polom dříve TJ SOKOL Pustá 

Polom jako největší zájmová organizace 

v obci čítající 176 členů oslavil v letošním 

roce významné jubileum 50 let od svého 

založení. 
 K této příležitosti jsme připravili 

ve spolupráci s obecním úřadem 20.6.2015 

DEN OBCE a s SFC Opava 18. 7. 2015 

fotbalové odpoledne. Obě připravené akce 

Silvestrovský pochod 
 
Tradiční sportovní záležitost na přelomu roku 

letos opět nebude chybět. Nebude to sice pří-

mo na Silvestra, ale jako vhodnější termín se 

nám zdá být sobota 2. ledna 2016. Vy všichni, 

kdo máte chuť se po novém roce protáhnout, 

přijďte právě v tento den, tedy v sobotu 2. 
ledna ve 13.00 k restauraci U Krčmářů v 

Pusté Polomi, kde bude operativně napláno-

vána trasa pochodu. 

Badminton  

 
 Badminton je nejen sport, ale 

také předmět vášnivých diskuzí, jak se 

tohle slovo vlastně píše.  Badminton patří 

mezi nejstarší sporty na světě – první do-

ložené záznamy o tomto sportu pocházejí 

ze 7. století z jihovýchodní Asie. Mimo 

asijský kontinent byly badmintonu podob-

né hry provozovány i mezi Indiány Severní, 

Střední i Jižní Ameriky a dokonce i ve 

středověké Evropě, kde však byla časem 

tato hra zapomenuta.  
 V 19. století se nám tato hra 

vrátila do Evropy a od roku 1992 byl bad-

minton natrvalo přizván do rodiny olym-

pijských sportů a několik posledních let 

zdomácněl i u nás v tělocvičně v Pusté 

Polomi. Kroužek badmintonu pro naše 
žáky vede paní Švábková z Budišovic. Zá-

jem o tento sport je mezi žáky poměrně 

značný, což je jen dobře, protože každá 

pohybová aktivita pro naši „školní drů-

bež“ , kdy je každému sportu v současné 

době tvrdou konkurencí počítač, Facebo-

ok, chipsy, cola a televize je vítána. 
   Pro badminton musíte mít 

postřeh a výbornou kondici. Během tré-

ninku často naběháte až několik kilometrů, 

což dětem až tak nevadí, protože to mají 

hezky rozfázováno. Nemalou měrou k 

oblibě badmintonu u nás v Pusté Polomi 

přispěly i mobilní sítě, které nechali pro 

tělocvičnu vyrobit sponzoři.  
 A tak každé pondělí odpoledne 
se v tělocvičně prohání asi 30 dětí s rake-

tami v ruce a hluk a lomoz doplňuje ostré 

svištění badmintonového míčku.  Věříme, 

že nám paní Švábková zachová přízeň i v 

dalším období a děkujeme jí za to. 

proběhly za hezkého počasí v areálu SC 

Pustá Polom a musíme konstatovat, že se 

opravdu povedly.  
 Jinak všechna mužstva absolvova-

la jarní část soutěží, ve kterých si vedla 

takto: Muži A osadili v krajském přeboru 

osmé místo, muži B se v okresním pře-
boru  umístili na desátém místě. Doros-

tenci skončili  osmí, starší žáci obsadili 

v konečném pořadí druhé místo, mladší 

pak osmé a mini byli sedmí. 
 Po krátké letní přestávce pak 

v srpnu začal nový soutěžní ročník 

2015/2016. Muži A jsou zatím na pěkném 

druhém místě, muži B jsou jedenáctí. 

Dorostenci , starší žáci a mladší žáci 

na třetím místě a mini žáci pak osmí. 
 Soutěžní ročník jsme ukončili 

tradiční domácí zabijačkou a posezením se 

sponzory. Zimní příprava začne již tradičně 

v polovině ledna 2016 kdy budeme využí-

vat tělocvičnu v Pusté Polomi a umělou 

trávu v Bílovci a Těškovicích.      
 Tradiční ples bude v sobotu 

6.února a výroční valná hromada pak 

v pátek 26.února 2016. Na obě tyto akce 

Vás srdečně zveme. 
                                                                                                                                                                                                                          

Vladimír Grussmann  
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Senioři 

zastavení a posezení během předvánoční-

ho shonu. I nadále se o vše stará pan Petr 

Stankoci. 

 S železnou pravidelností nacvi-

čují naše členky různá vystoupení. Užije-

me si zde kromě pohybu i spoustu legra-

ce. Rády přivítáme mezi námi každou 

novou posilu. 

 Náš mikulášský večírek, který se 

konal 3. prosince, opět navštívil Mikuláš 

s andělem a čerty. Za své dobré skutky 

byl každý obdarován sladkou odměnou. 

Večírek jsme zahájili vánoční písní, poté 

vystoupily naše ženy s tanečkem „Rej 

čertů“ a nakonec travesti show, kterou 

nám zajistila kulturní komise. Nechyběla 

ani bohatá tombola. Děkuji všem, kteří do 

tomboly přispěli. O tom, že se večírek 

vydařil, svědčí ohlasy všech přítomných. 

 Nemalou zásluhu na zdárném 

průběhu našich akcí má pan Jarek Pavlíček, 

který nám ve všem vychází maximálně 

vstříc, dále paní kuchařky, jejichž jídlo je 

vždy nejen chutné, ale lahodí i oku a také 

ochotný obsluhující personál. 

 Závěrem svého příspěvku bych 

ještě jednou chtěla poděkovat všem čle-

nům našeho Klubu důchodců, kteří oběta-

vě pomáhají s organizací našich akcí.  

 Všem občanům naší obce přeji 

krásné a pokojné Vánoce a do nového 

roku 2016 pevné zdraví a rodinnou poho-

du. 

 

Za Klub důchodců Jarka Stankociová 

Činnost klubu důchodců  

za II. pololetí roku 2015 
 
 Je tu opět adventní čas, kdy se 

připravujeme na nejkrásnější svátky roku. 

Děti počítají dny do příchodu Ježíška a my 

dospělí zase bilancujeme, co jsme stihli za 

poslední půlrok udělat pro členy Klubu 

důchodců. Po snoškách jsme se připravo-
vali na Den obce. A protože někteří naši 

členové jsou také členy „zahrádkářů“, 

prodávali jsme společně s nimi koláče, 

víno, kávu a čaj; jiné členky Klubu důchod-

ců, které jsou členkami hasičů, pekly pala-

činky. 

 V měsíci srpnu jsme popřáli 

našim Aničkám a v září Václavům. V první 

polovině roku jsme měli 10 jubilantů a 

v druhé polovině roku 14 jubilantů, kteří 

měli kulaté nebo půlkulaté narozeniny. Již 

tradičně jsme všem těmto oslavencům 

nechali zahrát písničku v ostravském roz-

hlase.    

 V září jsme se zúčastnili gulášo-

vých slavností, které pořádal Lyžařský klub 

Pustá Polom. Za náš tým se zúčastnily: 

Zdeňka Dostálová, jako vedoucí týmu, 

Alena Vybíralová a Jarka Stankociová. Zde 

musím poděkovat Bohušovi a Zdeničce 

Dostálovým, kteří obětavě vše připravili - 

od postavení altánku, přípravu stolů, až po 

výzdobu v podobě namalovaných obrázků 

a aranžování květin. Zákusky, které jsme 

upekly, jsme rozdávaly těm, kteří se zasta-

vili u našeho stánku a přišli ochutnat SEN-

ZA guláš. Náš „SENZA TÝM“ se umístil 

na krásném sedmém místě z šestnácti 

zúčastněných. Dokonce jsme získaly cenu 

„nejsympatičtější tým“. Ještě jednou děkuji 

všem, kteří nám s přípravou této akce 

pomáhali. Těch, kteří ochotně přiložili 

ruku k dílu, bylo opravdu hodně, nejde je 

zde všechny vyjmenovat. 

 V říjnu jsme jeli na nákup do 

Polského Těšína. Autobus byl opět plný. 

Rozhodli jsme se, že příští rok budeme 

pořádat do Těšína dva zájezdy, a to 

v červnu a v říjnu. 

 Nezapomínáme však ani na ve-
řejně prospěšné práce. Měli jsme dvě bri-

gády - na parkovišti pod kostelem a u 

obecního úřadu.  

 Někteří z nás byli v říjnu na 

týdenní dovolené na Slovensku 

v Liptovském Jánu. Celý týden jsme si užili, 

měli jsme pěkné ubytování, výborné jídlo a 

bohatý program. Myslím si, že všichni při-

jeli domů odpočati a spokojeni.   

 Pravidelně chodíme na vycházky 

k dubu, ti méně zdatní jen ke kapličce sv. 

Antoníčka. U dubu je již ozdobený vánoční 

stromeček, prostředí kolem altánku je 

uklizeno a vše je připraveno pro příjemné 

A ještě ke klubu důchodců … 

 
Kulturní komise naší obce velmi úzce 

spolupracuje s klubem důchodců při pří-

pravě večírků pro jubilanty v květnu a v 

prosinci, kdy nás senioři vzali tzv. pod svá 

křídla a umožnili nám využít jejich spole-

čenské akce pro naše jubilanty. Na oplát-

ku my jejich akci doplníme o malý kultur-

ní program a vzájemná spolupráce mezi 

klubem seniorů a kulturní komisí obce se 

nám krásně rozvíjí.  
 Musím však připomenout, že 

mě neustále překvapuje a udivuje jejich 

neskutečná vitalita a chuť do další práce. 

 Přestože mají zdravotní pro-

blémy, jsou  řadou věcí již unaveni, stále 

šlapou do pedálů z plných sil. Malý příklad, 

plánovací porady před každou takovou akcí 

si nezadají s poradou v menší firmě. Vše je 

jasně a přehledně zdokumentováno, porada 

má spád a jasné cíle, je věcná, stručná, jas-

ná. Každý má svůj úkol včetně termínu 

plnění, každý se může vyjádřit se svým ná-

zorem. Prostě týmová práce. Vitalitu a chuť 

do další práce by jim mohl závidět leckterý 

–cátník.  Přeji všem členům, ať je síla neo-

pouští a ještě spoustu dalších hezkých spo-

lečných akcí. 

Vlastimil Hrádek 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Základní škola a Mateřská škola Pustá Polom 

Evropské projekty ve škole 
 
 Také naše škola se snaží čerpat 

finanční prostředky z fondů Evropské unie 

a střídavě se nám to daří dobře, ale i hůře.  
 V létě letošního roku jsme 

úspěšně ukončili projekt na nákup tabletů 

do školy.   
 V červenci tohoto roku jsme ve 

druhé vlně získali finanční  prostředky na 

výjezd žáků do zahraničí pro jazykové 

zdokonalení s rodilými mluvčími na zahra-

ničních školách. Bohužel, to co se zpočát-

ku zdálo jako znamenitá a náramná věc se 

během několika týdnů proměnilo v těžko 

řešitelný problém. Protože se jednalo o 

poměrně značnou částku, bylo nutné pro 

získání firmy, která by pro nás výjezd zor-

ganizovala, vypsat výběrové řízení. Bohu-

žel, o účast na výběrovém řízení nebyl 

mezi firmami vůbec zájem a z 38 oslove-

ných firem ani jedna nepotvrdila chuť se 

zakázky ujmout. Důvod je naprosto zřej-
mý.  Obrovský objem finančních prostřed-

ků, velmi krátká doba realizace (několik 

měsíců) a kapacitní možnosti firem, které 

takové akce organizují. A protože podmín-

ky dotace byly natolik tvrdé, že nešlo pro-

vést žádné dodatečné změny v žádosti, byli 

jsme nuceni celou dotaci vrátit. Na druhou 

stranu si však pokládáme i otázku, zda by 

rodiče dětem výjezd povolili vzhledem k 

bezpečnostní situaci v Evropě, neboť ter-

míny výjezdů by byly pravděpodobně sta-

noveny na konec měsíce listopadu a počá-

tek prosince. 
 Vůbec nás to neodradilo a v 

srpnu jsme sepsali další projekt, který je 

určen na podporu rozvoje pracovních 

činností na základních školách.  Dotaci 

jsme získali a hned jsme se pustili do prá-

ce. Podmínkou pro získání finančních pro-

středků je vytvořit výrobek pomocí ná-

RNDr. Jiří Grygar, CSc. 
 
 V září  tohoto roku poctil svou 

návštěvou naši školu pan RNDr. Jiří Grygar, 

CSc..  A nebyl by to náš nejznámější český 

astronom a astrofyzik, aby nedorazil také s 

přednáškou pro naše žáky o vesmíru. Pan 

Jiří Grygar není u nás v obci a ani ve škole 
poprvé. Stejně jako letos i v minulých le-

Tematické dny 

 
Paní učitelka Andrea Dostálová nás i letos 

zásobuje nápady na tematické dny, a tak 

jsme během prvních necelých 4 měsíců už 

strojů a nářadí, které si z poskytnutých 

peněz zakoupíme. Pan učitel Jarek Krajzl 

neponechal nic náhodě, a tak už několik 

měsíců se z naší školní dílny ozývají zvuky 

jako z dílny truhlářské. Frézy, pily, brusky a 

další moderní nástroje umožní našim žá-

kům poznávat současné moderní trendy 

při opracovávání dřeva. Věříme, že alespoň 

někteří z nich se k řemeslu opět vrátí. 

Vlastimil Hrádek 

stihli „den zvířat, „den dýní“ a „kloboukový 

den“. Fotografie a video z kloboukového 

dne si můžete prohlédnout na našem webu  

www.skolapustapolom,cz 

Štědrý den očima vánoční 

baňky 
 
 Konečně nastal čas Vánoc. Celý 

rok jsem na tuto dobu čekala. Ležela jsem 

v krabici nahoře na polici. Nikdo si mne 

nevšímal, ale teď budu já a mé přítelkyně 

šperkem vánočním. 
 Tak jako každoročně vytáhli 

nejdříve stromeček. Poté ozdobné řetězy a 

pak nás. Minulý rok mě umístili úplně dole, 

ale letos mě pověsili až nahoru. To je vý-

hled! Je z něj vidět úplně vše od smějících 
se dětí až po jejich šťastné rodiče. Stejně 

nejkrásnější pohled je o Štědrém večeru. 

Děti vběhnou do pokoje a vidí všechny ty 

dárky. Rozzáří se jim oči a jejich rodiče stojí 

ve dveřích a smějí se od ucha k uchu. Jsou 

to krásné časy. Ale uplynou neskutečně 

rychle. Ani se nenaděju a ležím zpátky v 

krabici. Jestli jsem smutná? Ne. Nejen ta 

krása a radost, smích a dětská blaženost mě 

bude doprovázet celým příštím rokem. 

Eva Kudělová 9.B 

tech k nám dorazil v rámci letního cyklis-

tického putování po hvězdárnách České 

republiky, kdy „cyklo astronomický“ 

spolek EBICYKL postupně objede 

všechny hvězdárny u nás na kole. Považ-

te, že tento muž, který teď v březnu 

oslaví 75. narozeniny to zvládne také. A 

pozor, ne na elektrokole, ale na staré 

klasické „favoritce“   

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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Mikulášsko  - vánoční jarmark 
 
 Sice bez sněhu  a mrazu, ale hlavně 

bez prudkého větru. V tomto duchu se nesl 

letošní školní jarmark, který škola připravila. 

Před školkou opět vyrostlo malé, opravdu 

malé tržiště, kde společnými silami všech 

trhovců jak z řad žáků školy, tak z řad drob-
ných obchodníků naší obce byla připravena 

nabídka produktů s vánočním nádechem. 

 Nebeská pošta přijímala listovní 

zásilky s dětskými přáními Ježíškovi a přes 

drobné technické obtíže se podařilo veške-

rou poštu Ježíškovi také řádně odeslat. Pře-

jeme všem, aby jejich přání byla naplněna. 

 Omlouváme se těm, na koho už 

nevyšel punč a koláče a budeme se snažit do 

budoucna polepšit. Ale  naše kapacity jsou 

omezeny. Poděkovat musím našim kuchař-

kám, které si během této akce střihly dvě 

dvanáctihodinové šichty, aby nám všem chut-

nalo. Kdo navštívil i jídelnu, nemohl si ne-

všimnout ručně dělaného papírového betlé-

mu, jehož autorkou je paní učitelka Obšilová 

z Hlubočce. V jídelně jste si mohli také na-

zdobit perníčky. Završením celé akce pak 

bylo rozsvícení vánočního stromku za pod-

pory našeho školního pěveckého sboru pod 

vedením Radky Havrlantové. Pokud se Vám 

akce líbila, jsme velmi rádi. 

Vlastimil Hrádek 

Pečení sušenek 
 
 Přípravou výrobků na jarmark 

nebyli zaměstnáni jen dospělí a větší děti, ale 

i ti nejmenší. Martina Dulanská zorganizova-

la jedno družinové odpoledne v duchu pří-

pravy vánočního pečiva a výsledkem byly 

sušenky, které děti zvládly samy vyrobit. Na 
přineseném mixéru si vypracovali těsto, ve 

školní kuchyni sušenky následně upekli, ale 

tu nejzábavnější část - válení a vykrajování 

nepřenechali nikomu, do toho se s vervou a 

chutí pustili sami. Kuchařskou čepici na 

hlavu jako každý správný kuchař a už to 

jede. Plechy se plní jeden za druhým. Odra-

dit je nemohly ani ne někdy příliš nepovede-

né výrobky. Co na tom, že tvar není ideální, 

hlavně, že chutnají…….   

Školní sportovní soutěže 

 
 Podzim a jaro je obvykle období, 

kdy probíhá celá řada sportovních soutěží a 

to jak na půdě školy, tak na kolbištích jiných 

škol a jiných sportovních zařízení. Sezóna 

bývá obvykle zahájena fotbalovým Coca 

Cola Cup , pokračuje přes běh kolem Stří-
brného jezera, štafetou Emila Zátopka a 

pokračuje přes další soutěže ve vybíjené, 

volejbalu, floorbalu a dalších sportů. Období 

bývá zakončeno „Mikulášskou laťkou. 

Celé řady soutěží se zúčastňují i naši žáci. 

Co se týká úspěšných umístění, je to tak 

trochu střídavě oblačno. V některých 

disciplínách se nám docela daří a jindy je 

to zase poněkud slabší, zvláště pokud 

proti nám nastoupí žáci ze škol se spor-

tovním zaměřením,  Ale snažíme se. Dů-

kazem může být 3. místo v Coca Cola 

cupu a 2. místo ve skoku vysokém se 

staršími žáky.…. 

Vlastimil Hrádek 

Družstvo našich žáků - běh kolem Stříbrného 

jezera v Opavě. 


